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SKUPSTINA CRNE GORE

PODGORICA

Obavjestavamo Vas da ce na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine
Cme Gore, ovlasceni predstavnik Kluba poslanika manjinskih partija,
potpredsjednik Skupstine Cme Gore Genci Nimanbegu, postaviti pitanje
predsjedniku Vlade Cme Gore na osmoj - posebnoj sjednici Prvog redovnog
(proljecnjeg) zasijedanja u 2019. godini, koja je zakazana za 26. jun 2019.
godina.

V

Sef kluba poslanika,
mr Ervin Ibrahimovic

Klub poslanika Bo§nja5ke stranke, koaliclje Albanci odlucno" 1 Hrvatske gradanske inicijative
Kancelarija br. 11 tel/fax: +382 20 404 508
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SKUPSTINA CRNEGORE

Pitanje za Vladu Crne Gore

za g. Dusko Markovic, Predsjednik Vlade

Ulqin/Ulcinj, 22.06.2019

Br.Nr.22pK/19
Postovani Predsjednlce Vlade Markovicu,

U skladu sa clanom 187. Poslovnika Skupstine Crne Gore, kao oviasceni predstavnik
Kluba poslanika BS, koalicije „Shqiptaret te Vendosur - Albanci Odiucno" (FORCA, UDSH dhe
ASH) I HGI upucujem Vam sljedece pitanje:

Postovani Predsjednice Vlade Markovicu,

U kojoj fazi se nalazi i dokle se stiglo sa postupkom povracaja imovlne vlasnicima u
opstini Ulcinj u maslinadi Valdanos?

Koji su razlozi kasnjenja povracaja maslinade i zasto se postupak deeksproprijacije pred
Upravom za nekretnine CG-PJ Ulcinj ne okoncava kada su za to IspunjenI svi zakonski usiovi?

OBRAZLOZENJE

Postovani predsjednice, pred Upravom za nekretnine u toku je postupak
deeksproprijacije maslinade Valdanos po zahtjevu bivsih vlasnika za ponistaj rjesenja o
eksproprijaciji od 1978 godine. Te godlne Savezni sekretarijat za narodnu odbranu Jugoslavije
u Beogradu, Izuzeoje imovinu od 204 vlasnika povrsine 937.739 metara kvadratnih sa 17.825
stabala masline, sa namjerom da se na tom podrucju izgradi vojni objekat trajnog karaktera.

Opste je poznata cinjenica da u podrucju uvale Valdanos nikada nijedan vojni objekat
trajnog karaktera nije izgraden, stoga vlasnici imovine u uvali Valdanos sa punim pravom traze
povracaj svoje imovine.

lako svi znamo sta je bilo izgradeno i koja je bila namjena objekata u uvali Valdanos,
tako i danas znamo da su svi objekti u uvali Valdanos uruseni i neupotrebljivi, a 18 hiljada
stabala stoljetnih maslina su zapusteni godinama a danas su zarasli u makiju i zbunje.

Sve gore navedeno je potvrdeno i u Elaboratu o stanju maslinjaka u Valdanosu, koji je
uradio Biotehnicki fakultet Iz Podgorice, dok je vjestak gradevinske struke, angazovan od
strane Uprave za nekretnine, u svom nalazu od decembra 2017. godine i dopune nalaza od
oktobra 2018. godine, utvrdio da se na tom podrucju nikada nije izgradio nijedan vojni objekat
trajnog karaktera.

Stoga je nejasno zasto nadlezni organ Uprave za nekretnine jos ne odiucuje po
zahtjevu.
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Imovina nije privedena namjeni, a nije ni mogia bit) phvedena jer nikada plan za to

podrucje nije donesen, take dajeobaveza Vladeda ispostujezakon preko svojih organa i usvoji
opravdani zahtjev bivsih vlasnika. Stavise, pred Istim organom se vodi I drug! postupak o

ponistaju pomenutog rjesenja zbog cinjenice da je javni Interes tada, suprotno zakonu

proglasio nekompetentni organ.

Simptomaticno je da se oba postupka nepotrebno odugovlace suprotno Zakonu o
upravnom postupku.

Na kraju predsjednice Vlade, apelujem da zbog vec zakonskih ispunjenih usiova i

shodno koalicionom sporazumu, preduzmete sve neophodne mjere da ovaj drzavni organ

prestane sa odugovlacenjem postupaka, i u sto kracem roku odiuci po zahtjevu, jer oclgledno

je da tako ne postupa jer postupak neopravdano dugo traje.

Ocekujem i pisani odgovor.

S postovanjem,

GENCI NIMANBEGU,

potpredsjednik Skupstine
poslanik koallcije „Shqiptaret te Vendosur / Albanci Odiucno"
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Podgorica, 5. jul 2019. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan BrajoviCi predsjednik

Postovani predsjedniCe,

y skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skup§tine Crne Gore u
prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanlcka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 26. juna 2019. godine, kako bi isti bili dostavljeni
uva^enim poslanicima.

S uvazavanjem.

Qu^o Markovic



POSLANICKO PITANJE

U kojoj fazi se nalazi i dokle se stiglo so postupkom povracaja imovine vlasnicima u opstini

Ulcinj u mdslinadi Valdanos?

Koji su razlozi kasnjenja povracaja maslinade / zasto se postupak deeksproprijocije pred

Upravom za nekretnine CG-PJ Ulcinj ne okoncova kada su za to ispunjeni svl zakonski usiovi?

OBRAZLOZENJE

Postovanl predsjednice, pred Upravom za nekretnine u toku Je postupak deeksproprijocije
maslinade Valdanos po zahtjevu bivsib vlasnika za ponistaj rjesenja a eksproprijaciji od 1978.
godine. Te godine Savezni sekretarijat za norodnu odbranu Jugoslavije u Beogrodu, izuzeo je
imovinu od 204 vlasnika povrsine 937.739 metara kvadratnih so 17.825 stabala masline, sa

namjerom da se no tom podrucju izgradi vojni objekat trajnog karaktera.

Opste je poznata cinjenica da u podrucju uvale Valdanos nikada nijedan vojni objekat trajnog
karaktera nije izgraden, stoga vlasnici imovine u uvali Vaidanos sa punim pravom traze
povracaj svoje imovine.

lako svi znamo sto je bilo izgradeno i kojo je bila namjeno objekata u uvali Valdanos, tako i
danas znamo da su svi objekti u uvali Valdanos uruseni 1 neupotrebljivi, a 18 hiljada stabala
stoljetnih masllna su zapusteni godinama a danas su zarasli u makiju i zbunje.

Sve gore navedeno je potvrdeno i u Elaboratu o stanju maslinjaka u Valdanosu, kojl je uradio
Biotebnicki fakultet iz Podgorice, dok je vjestak grodevlnske struke, angazovan od strane

Uprove za nekretnine, u svom nalazu od decembra 2017. godine i dopune nalaza od oktobra

2018. godine, utvrdio da se na tom podrucju nikada nije izgradio nijedan vojni objekat trajnog
karaktera.

Stoga je nejasno zasto nadiezni organ Uprave za nekretnine jos ne odiucuje po zahtjevu.

Imovina nije privedena namjeni, a nije ni mogia biti prvedena jer nikada plan za to podrucje
nije donesen, tako da je obaveza Vlade da ispostuje zakon preko svojih organa i usvoji
opravdani zahtjev bivsib vlasnika. Stavise, pred istim organom se vodi i drugi postupak o
ponikaju pomenutog rjesenja zbog cinjenice da je javni interes tada, suprotno zakonu
progiasio nekompetentni organ.

Simptomaticno je da se oba postupka nepotrebno odugovlace suprotno Zakonu o upravnom
postupku.

Na kraju predsjednice Vlade, apelujem da zbog vec zakonskib ispunjenib usiova i sbodno

koalicionom sporazumu, preduzmete sve neopbodne mjere da ovaj drzavni organ prestane sa
odugovlacenjem postupaka, i u sto kracem roku odiucipo zahtjevu, jer ocigledno je da tako ne
postupa jer postupak neopravdano dugo traje.

Ocekujem I pisani odgovor.



ODGOVOR

Potpredsjednice Nimanbegu,

zahvaljujem sto ste u Obrazlozenju podsjetill na zajednicki rad sa rukovodstvom Opstine Ulcinj
i gradanima Ulcinja da jedinstveni prostor uredimo po najsavremenijim standardima i
pravilima, radi kvalitetnog i odrzivog razvoja.

Vi ste govorili o Odiuci koju je usvojila Skupstina opstine prije neki dan - o proglasenju Parkom
prirode podrucja Solane, all zelim da Vas podsjetim da smo osnovu za to obezbjedili mnogo
ranije usvajajuci Prostorni plan Opstine Ulcinj gdje smo stvorili pretpostavke za trajnu zastitu
ovog prostora, all i za zastitu Valdanosa i pretpostavke da se i drug! lokalitetl u Ulcinju na
zakonit, urbanisticki dozvoljen I odrziv nacin valorizuju radi dobra Ulcinja, gradana Ulcinja, all
1 drzave Crne Gore.

Kao sto znate i sami, tokom citavog tog procesa bilo je dosta prigovora, nestrpljenja, pa cak i

nepovjerenja - da Vlada ima skrivenu agenda, da je rukovodstvo, odnosno odbornicki klub I

rukovodstvo Opstine Ulcinj nedosljedno. III nespremno da napravi taj iskorak. All, to su

kompleksni, teski zahtjevi. To su polltike za jednu deceniju, a ne za jednu ill dvije godine, i
drago nam je da pravimo te pomake.

Zahvalili ste se Vladi na njenim naporima vezano za predlaganje Zakona o trgovini. Zelim da
Vam kazem da to nije slucajno, kao ni nasa odiuka o promjeni radnog vremena, kao ni nas

pristup koji se tice novih rjesenja u Zakonu o radu, kao ni nase polltike i pristup da se Vlada
vise nece samo boriti za povoljan poslovni ambijent u kojem cemo stvarati novu vrijednost,
razvijati zemlju i onima koji investiraju stvarati usiove za profit.

Ova Vlada je pokrenula akclju, iako jos nije prepoznatljiva, all ce dobiti na svom sadrzaju - da
stvori usiove za bolje radno okruzenje zaposlenih u Crnoj Gori. Ne samo da imaju dobre zarade,
nego da imaju pristojno, dostojanstveno radno okruzenje, postovanje u torn radnom

okruzenju, pravo na odmor, pravo na praznike, i svako drugo pravo koje proizilazi iz rada.

Dakle, ova Vlada ce u kontinuitetu, a brzo cete se uvjeriti u to, tim pitanjima dati snazan

akcenat. Mi ne mislimo da se ovim pitanjem trebaju baviti samo sindikati. Ovim treba da se

bavimo svi -i poslanici, i Vlada, i sindikati, i svi drugi akteri u drustvenom zivotu. Jer samo tako

Crna Gora moze napredovati i imati sveukupni napredak.

Dakle, postovani potpredsjednice Nimanbegu,

Cijenim Vasu inicijativu da uvijek razgovaramo o konkretnim problemima koji opterecuju nase

gradane. Jednako tako, cijenim kada u otvorenom dijalogu tezimo da pronademo rjesenja u
skladu sa pravom i zakonima Crne Gore.

S paznjom sam saslusao Vase pitanje i prije nego predem na odgovor dozvollcete mi da kroz

blagu digresiju ukazem na prilike u Opstini Ulcinj kada je u pitanju planiranje prostora. Ovdje
cu biti malo kritican, all u dobroj namjeri.



Upravo zato sto smo vrlo svjesni okolnosti, a jednako tako I znacaja koji za turizam i privredu

Crne Gore ima Ulcinj, insistirali smo da prvi planski dokument koji je usvojen u mandatu ove

Vlade bude upravo Prostorno urbanisticki plan Opstlne Ulcinj, kojijedonljet 17. februara 2017.

godine. Podsjeticu Vas da je izrada Plana bila u nadleznosti Opstlne Ulcinj od 2009. godine, te

da je upravo zbog kompleksnosti Vlada preuzela da zavrsi ovaj posao, u skladu sa najvisim

strucnim standardima. Na tome smo radili zajedno, kao sto se sjecate.

I sta smo time postigll? Stavljena su van snage planska rjesenja koja su predvidala izgradnju

velikih turistickih kapaciteta, kojima se ostro protiviia lokalna zajednica, a upravo na lokalitetu

Valdanos u potpunosti je zabranjena izgradnja stambenih i turistickih objekata - te je ovaj

prostor rezervlsan iskljucivo za potrebe maslinarstva i u manjem dijelu sporta i rekreacije.

Dakle, kazao sam i ponavljam, itekako smo svjesni znacaja koji Ulcinj pruza za razvoj zemlje, i

vrlo smo posveceni uredenju i zastiti prostora u najjuznijoj opstinl.

Nego, da ne duzim - djela govore vise od rijeci.

Ipak, potpredsjednice, dobro je da ste pomenuli ovo pitanje jer od nadleznih organa, u prvom

redu poljoprivredne i urbanisticko-gradevinske inspekcije, all i od lokalnih udruzenja

maslinara, dobijamo upozorenja da se taj prostor intenzivno napada divljom gradnjom, pa

cijenim da je posebno vazno da u okviru ove teme pomenemo i nesavjesne vlasnike zemljista

u masllnjacima kojima zemljiste nije ekproprisano.

Imam potrebu da saopstim podatak da je samo u aprilu ove godine identlfikovano 15 lica koja

su nelegaino gradila ill grade na lokaciji maslinjaka. U pitanju su razllcite kuce za odmor, eko

sela, kampovi - sve ono sto je sada zabranjeno na torn lokalitetu i cemu se protiviia lokalna

zajednica u vrljeme kada je takve planove iskazivala drzava. Sa druge strane, sto me posebno

zabrinjava, obavjesten sam, da adekvatna asistencija i podrska lokalne samouprave Izostaje.

Znate da ne bjezim od odgovornosti - all dajte da je onda svi prihvatimo i odgovaramo za dio

svoje nadleznosti. 1, ukoliko smo zajedno na ovom zadatku, da svi I nesto preduzmemo.

All ne mogu ni pojedinci imati dvostruke arsine. Ne mozemo se deklarativno zaiagati za

ocuvanje maslinade u Valdanosu, koja je slozicemo se, simbol ulcinjskog kraja, a onda

bespravno podizati objekte radi biznisa, imovinskog interesa, Hi licnog komfora.

18 hiljada stabala stoljetnih maslina u Valdanosu su opste I trajno dobro koje ce prevazici i

nadzivjeti nasu generaciju, kao sto je i prethodne. Zato smo obavezni da je zastitimo od svih

oblika devastacije. I drzava ce ostati odiucna u namjeri da prostor maslinjaka u Valdanosu

sacuva i koristice sva zakonom propisana sredstva da se ppcinioci kazne i zaustavi devastacija

prostora.

Uvazeni potpredsjednice,

Saglaslcu se sa Varna da je potrebno sto prije obezbijediti sve neophodne usiove da stogodisnji

maslinjaci vise ne budu zapusteni, jer bi svako drugacije postupanje bilo u najmanju ruku

neracionalno.



SIguran sam i da Vam je poznato da su predmet eksproprijacije u uvali Valdanos bile

nepokretnosti u svojini 203 vlasnika, ali su zahtjev za deeksproprljaciju podnijela samo 34 bivsa

vlasnika. Medutim, onl zahtijevaju da se deeksproprlisu nepokretnosti svih bivsih vlasnika,

odnosno I onih kojl nijesu podnijeli zahtjev. Ovo je u suprotnosti sa odredbama Zakona o

eksproprijaciji.

Takode, shodno podacima koji su mi dostavljeni iz MInlstarstva finansija, sve eksproprisane

nepokretnosti su privedene namjeni za koju su i ekspropriisane, pa kao takve, shodno Zakonu,

ni pojedinacno, ni u cjelini ne mogu biti predmet deeksproprljacije. Imajuci u vidu da se ovaj

podatak bitno razlikuje od onog sto ste saopstili u bbrazlozenju, predlazem da u nastavku

komunikacije posebno sa Mlnistarstvom finansija neposredno razjasnimo i konkretizujemo

ovaj predmet.

Isto tako, Informlsan sam da je na predlog Zastitnika imovinsko-pravnih interesa Crne Gore

odiozena usmena rasprava zakazana za 6. mart ove godine radi upoznavanja sa nalazima i

misljenjima vjestaka koji su uradeni za potrebe ovog predmeta uz saglasnost svih ucesnika u

postupku.

Nova usmena rasprava zakazana je kod nadlezne komisije Ministarstva finansija vec u prvoj

sedmici jula, tacnije 5. jula. Od njenog ishoda, provedenih dokaza i utvrdenog cinjenicnog

stanja, zavisi i donosenje odiuke.

Vjerujem da ce odiuka biti zakonita, i na zadovoljstvo svih ucesnika u postupku, a prevashodno

u interesu zastite i ocuvanja maslinade u Valdanosu.

Hvala na paznji!


